
Reacties Capelse partijen op vuurwerkverbod

Leefbaar Capelle

In het verkiezingsprogramma 2022-2026 van Leefbaar Capelle staat over vuurwerk het volgende: 
Oud en Nieuw zonder vuurwerk is voor Leefbaar Capelle onwaarschijnlijk. In overleg met voor- en 
tegenstanders zou op locaties die daarvoor geschikt zijn (sier)vuurwerk afgestoken kunnen worden. 
Dat zou ook een centrale vuurwerkshow, op de IJssel, kunnen zijn die door de gemeente wordt 
aangeboden aan de inwoners.

Van een lokaal vuurwerkverbod zijn wij geen voorstander, omdat afsteken van vuurwerk dan in 
Capelle niet mag, maar het vuurwerk wel overal te koop is. Dat vinden wij slecht uitlegbaar en 
handhaafbaar. Afsteken van vuurwerk (gedurende de afgesproken tijden) beschouwen wij als een 
traditie, echter dit mag niet doorslaan in afsteken van illegaal vuurwerk, vandalisme en schade in de 
buitenruimte.

D66

D66 heeft het initiatief genomen om van het Schollebos een vuurwerkvrije zone te maken tijdens de 
jaarwisseling. Dit moet zorgen voor minder schade aan het Schollebos en minder overlast voor de 
dieren. D66 is uiteraard zeer tevreden met het feit dat rondom verzorgingstehuizen reeds sprake is 
van een vuurwerkverbod. Eigenlijk zijn wij van mening dat een totaalverbod wenselijk is om zo 
schade en overlast aan onze stad te voorkomen. Ook voor het welzijn van de (huis)dieren van 
Capelle aan den IJssel zou een totaal vuurwerkverbod zeer welkom zijn. Wij beseffen ons echter dat 
een totaal vuurwerkverbod alleen maar te realiseren is als dat vanuit de landelijke overheid wordt 
opgelegd voor heel Nederland. Naast een totaal vuurwerkverbod moet er dan ook een verbod 
komen op het verkopen van vuurwerk. Uiteraard dient bij het verbod op verkoop van vuurwerk 
rekening te worden gehouden met de bestaande uitgegeven vergunningen aan de verkopers van 
vuurwerk. We moeten immers ook een betrouwbare overheid blijven. D66 is voorstander van een 
groots vuurwerkshow voor alle Capellenaren. Bijvoorbeeld, een vuurwerkshow boven de IJssel, in 
samenwerking met Krimpen, waar inwoners van zowel Capelle als Krimpen het nieuwe jaar samen 
in kunnen luiden.

Kortom, zolang er geen landelijk vuurwerkverbod is, zet D66 in op een lokaal verbod op specifieke 
plekken waar de negatieve impact het grootst is.

VVD

De Capelse VVD ziet het afsteken van vuurwerk rond de jaarwisseling als een traditie waar veel 
Capellenaren waarde aan hechten. Wij vinden dat het niet aan de gemeente is om het afsteken van 
vuurwerk rond de jaarwisseling totaal te verbieden. Een vuurwerkvrij Capelle is, mede vanuit onze 
liberale grondhouding – iets wat je verbiedt, zal niet snel terugkeren – een pijl die zijn doel voorbij 
schiet. Uiteraard blijven wij wel de maatschappelijke ontwikkelingen en de veiligheidssituatie op 
dit gebied nauwlettend volgen. Zolang er landelijk geen algeheel verkoopverbod is, heeft een 
afsteekverbod in een gemeente geen enkel effect.

Daarnaast merken we dat het afsteekverbod, zoals andere gemeenten zoals Rotterdam dat heeft 
ingevoerd, geen nut heeft. Overlast voor mens en dier door vuurwerk afsteken is niet alleen op 31 
december aan de orde.



We zien in de aanloop naar 31 december dat er al vuurwerkoverlast is. En dan geldt er al een verbod 
op het hebben en afsteken van vuurwerk. Als er een landelijk verkoopverbod komt en betere 
grenscontroles, is een logisch gevolg dat de APV hierop wordt aangepast. De Capelse VVD zal dan 
inzetten op een centraal feest om de charme van de traditie in stand te houden op een legale en 
veilige manier voor alle Capellenaren.

SGP

De SGP Capelle aan den IJssel is al sinds jaar en dag een voorstander van een volledig verbod op 
vuurwerk. Kort samengevat zijn onze argumenten daarvoor: Elk jaar zijn er weer onnodige 
slachtoffers van vuurwerk (denk aan brandwonden, oogletsel etc.). Dit zowel bij de afstekers van 
vuurwerk als bij omstanders. Het geeft daarnaast veel overlast; zowel voor ouderen en zeker ook 
voor (huis)dieren. Denk aan honden en katten die er niet tegen kunnen en ‘panisch’ worden en 
honden die soms niet eens meer naar buiten willen om uitgelaten te worden. Daarnaast levert 
vuurwerk veel schade op aan het milieu (zowel rond het afsteken (kruit en dergelijke) als door 
resten vuurwerk die nog lang in het openbaar groen/de natuur achterblijven) als aan de openbare 
ruimte. Tot slot is het elk jaar weer zo dat veel van onze hulpverleners van de hulpdiensten rond oud 
& nieuw met vuurwerk worden belaagd als zij hun werk willen doen.

Om al dit soort redenen hebben wij in januari 2020 door middel van een motie gepleit voor een 
vuurwerkvrij Capelle. Eerder in 2019 hebben wij daarvoor ook een initiatiefvoorstel ingediend. 
Helaas kregen motie en initiatiefvoorstel geen meerderheid.

Nu een totaal-verbod in Capelle nog altijd niet haalbaar is, is het instellen van vuurwerkvrije zones 
rond ziekenhuizen, bejaarden- en verpleegtehuizen, kinderdagverblijven, kinderboerderijen en 
terreinen bij tankstations zorginstellingen etc. in ieder geval goed. Daar is dit jaar het Schollebos 
nog bijgekomen. Hoewel dat eerst niet de insteek was en de burgemeester dat eerst niet wilde, is hij 
daartoe alsnog. Hoewel dergelijke vuurwerkvrije zones in ieder geval ‘een stap’ vormen, zou het 
wat de SGP nog wel een stap verder mogen gaan.

Capels Bewoners Belang - Van Gent

Ik ben tegen het knalvuurwerk maar mooi siervuurwerk moet kunnen.

Vuurwerkvrije zones voor vooral de huisdieren vinden we wel goed en dat mogen er best meer zijn. 
Vuurwerk moet vooral mooi zijn. Wij zouden pleiten voor een mooie vuurwerkshow samen met 
Krimpen aan den IJssel op de IJssel vanaf een ponton.

De bommen die nu in Capelle regelmatig te horen zijn zijn te gek voor woorden. Wat ons betreft 
zouden de afstekers opgepakt moeten worden en zwaar gestraft worden.

GroenLinks

GroenLinks ziet in Capelle graag een verbod op het afsteken van vuurwerk door particulieren. 
Vuurwerk zorgt ieder jaar weer voor veel ongelukken en het zorgt ervoor dat inwoners zich onveilig 
voelen. Ook geeft het veel overlast voor dieren: het harde geluid is voor hen heel angstaanjagend. 
Tot slot is vuurwerk slecht voor het milieu. Vuurwerk heeft een negatieve impact op de 
luchtkwaliteit omdat er veel fijnstof vrijkomt en vuurwerk zorgt voor veel afval.

GroenLinks is voor een vuurwerkverbod in Capelle, dus wat GroenLinks betreft, dient heel Capelle 
een vuurwerkvrije zone te zijn. Er zijn dus onvoldoende vuurwerkvrije zones in Capelle.

PvdA



1. Verbod op vuurwerk:

PvdA Capelle is van mening dat vuurwerk overlast oplevert voor mens en dier, en schadelijk is voor 
het milieu. Het liefste zouden we dan ook zien dat niemand meer vuurwerk afsteekt, en er dus een 
landelijk totaalverbod komt.

Echter, zover is het nog niet, tot die tijd is het vooral belangrijk om goede voorlichting te geven en 
vuurwerkvrije zones aan te wijzen in groene gebieden en gebieden waar vuurwerk afsteken extra 
onveilig is.

PvdA Capelle vindt het dan ook een positieve ontwikkeling dat de suggesties waar wij en een aantal 
andere partijen tijdens de evaluatie van jaarwisseling 22-23 aandacht voor vroegen zijn 
overgenomen:

· Vuurwerklessen op scholen door de brandweerfunctionaris en de handhaving;

· Uitdelen vuurwerkbrillen terug in het pakket van maatregelen;

· Aandacht op sociale media, doorvertaling van de landelijke campagne op de communicatiekanalen 
van Gemeente Capelle aan den IJssel;

· Inzet van jongerenwerkers;

Wat nog rest is de schade aan het groen in Capelle. Het Schollebos blijft gelukkig een 
vuurwerkvrije zone, nadat de PvdA Capelle voet bij stuk hield in een pittige discussie tijdens de 
commissievergadering op 11 september. De meeste partijen zijn ook voor een vuurwerkvrije zone in 
het Schollebos. Daarnaast heeft PvdA Capelle  ervoor gezorgd dat de schade aan groen en 
dierenleed terugkomt in de evaluatie van de komende jaarwisseling. Want niet alleen mensen, maar 
ook dieren ervaren overlast van het vuurwerk.

2. Vuurwerkvrije zones

De PvdA Capelle vindt het belangrijk dat zoveel mogelijk plekken vuurwerkvrij zijn en we zijn dus 
voor meer vuurwerkvrije zones.

ChristenUnie

Landelijk:

Stoppen met consumentenvuurwerk. Want deze Nederlandse traditie levert veel schade op aan 
mens, dier en milieu. Jaarlijks kost het veel inzet van hulpdiensten en levert het aanzienlijke 
materiele schade op.

Vuurwerk op plaatselijk niveau kan alleen veilig door gemeentelijk georganiseerde vuurwerkshows.

(Natuurlijk begrijpen we dat veel mensen echt kunnen genieten van het schouwspel van mooi 
vuurwerk.)

Plaatselijk:

In Capelle betekent dit voor nu - we beseffen dat we ook realistisch moeten blijven: ja om mens en 
dier te beschermen meer vuurwerkvrije zones.



We zouden het zelfs om willen draaien: slechts een beperkt aantal plekken waar wel afgestoken mag 
worden met Oud & Nieuw, bijvoorbeeld 1 per wijk.

SP

De SP is niet voor een algeheel vuurwerk verbod. Wij volgen landelijk beleid, lichte categorie 
siervuurwerk. Wel vinden wij dat er meer tegen illegaal vuurwerk moet worden gedaan. En als er 
behoefte is aan (meer) vuurwerkvrije zones, dan moet de gemeente daar opvolging aan geven.

BVNL

Geen verbod. De reden hiervoor is dat het vuurwerk dat de échte problemen veroorzaakt al illegaal 
is zoals cobra's. Waarmee het al verboden is. Ook het in de fik steken van bijvoorbeeld 
prullenbakken is al verboden. Het punt is dat de handhaving hierop niet/nauwelijks kan toezien 
waardoor het verbod ook voor de bühne is. Zwaar straffen bij vernieling en gevaar zien we wel 
graag, helaas gebeurt dat amper. Helaas ziet BVNL-Capelle de gemeente niet snel een acceptgiro 
sturen van bijvoorbeeld 6000 euro naar de ouders of betreffende zelf bij het in de fik steken van een 
container. Legaal vuurwerk afsteken vindt BVNL-Capelle ook een leuke traditie welke BVNL-
Capelle graag in stand zou willen houden.

Jongeren zijn niet bezig met vuurwerkvrije zones. Deze maatregelen zijn daarom enkel voor de 
bühne omdat er ook onvoldoende capaciteit is voor handhaving.

BVNL-Capelle ziet liever dat de focus op zwaar en gevaarlijk vuurwerk komt te liggen als Cobra's 
en dergelijke om te handhaven.

Capels Belang

Een vuurwerkverbod zou wenselijk zijn, maar dit is alleen echt mogelijk als dit landelijk volledig 
gebeurd. We hebben al een landelijk verbod op knalvuurwerk en we merken nu al hoe moeilijk dit 
te handhaven is. De gewenning aan een vuurwerkvrij Nederland zal een gewenning vragen, net als 
het rookverbod neemt dat tijd in beslag, maar daavoor moet je wel landelijk kijken.

Lokaal een vuurwerkverbod zou kunnen, maar ook dat is haast niet handhaafbaar. Afsteken niet, 
maar verkoop wel. Als er verkocht wordt in de lijn met het vuurwerkbesluit kan dit dus ook 
afgestoken worden en dan is 25KG zoals die in het vuurwerkbesluit staat toch best veel. Ik ben dus 
wel voorstander van een vuurwerkvrij Capelle en Nederland, maar we moeten wel waken dat we 
niet een niet handhaafbaar buhne besluit nemen. Dit zelfde geldt ook voor de vuurwerkvrije zone’s. 
Er zijn er nu een aantal waaronder het Schollenbos. Laten we hier eerst ook dit jaar nog maar eens 
kijken hoe dit uitpakt.


